
PROTOKÓŁ Nr XXXVI/21 

 

z XXXVI Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 31 marca 2021 r. w budynku Urzędu Gminy Działdowo,  

ul. Księżodworska 10  sala konferencyjna nr 6. 

 
W Sesji zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło 14 radnych. Nieobecny 

radny: K.Doliński.  

 
Sesja odbyła się w godzinach 10 15–1130 

 
Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

Mirosław Zieliński    - Wójt Gminy  

Jan Świniarski              - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska    - Skarbnik Gminy  

Aleksandra Kowalska   - Dyrektor Biblioteki- Centrum Kultury  

Gminy Działdowo 

Grzegorz Małachowski   - Kierownik Referatu Gospodarki  

Przestrzennej i Komunalnej, Inwestycji 

 i Ochrony Środowiska 

Danuta Dolińska - Inspektor ds. oświaty i kultury 

Justyna Rosińska - Inspektor ds. społecznych, promocji  

i kultury fizycznej 

Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak dokonała otwarcia XXXVI Sesji Rady 

Gminy Działdowo. Następnie na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność 

obrad i powitała uczestników sesji.   

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak poinformowała,  że na drzwiach 

wejściowych do sali obrad zamieszczona jest klauzula informacyjna zgodnie  

z wymogami RODO. Informacja ta również wyświetlana jest na sali przed 

rozpoczęciem obrad. Każdy z uczestników sesji ma możliwość zapoznania się z jej 

treścią.  

 

 

 



Ad.pkt 2 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zapytała czy ktoś chce zabrać głos w sprawie 

porządku obrad.  

Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku obrad  

w brzmieniu: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Gminy Działdowo udziału wynoszącego ½ w prawie własności nieruchomości 

zabudowanej, oznaczonej jako działki nr 145 i nr 146 obręb Burkat. 

Rada gminy jednogłośnie tj.14 głosami „za” przyjęła wniosek dotyczący 

wprowadzenia dodatkowego punktu do porządku obrad: Podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Działdowo udziału wynoszącego ½  

w prawie własności nieruchomości zabudowanej, oznaczonej jako działki nr 145  

i nr 146 obręb Burkat.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu/. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zaproponowała, aby dodatkowy punkt oznaczyć 

jako punkt 14 porządku obrad. W związku z czym kolejne punkty otrzymują 

brzmienie: 

15. Sprawozdanie z realizacji Gminnych Programów: Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Działdowo w 2020 roku. 

16. Sprawozdanie z działalności Biblioteki- Centrum Kultury Gminy Działdowo za 

rok 2020. 

17. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Działdowo za rok 

2020. 

18. Sprawy bieżące. 

19. Zamknięcie obrad.  

Przystąpiono do głosowania nad porządkiem obrad.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad po zmianach  

w brzmieniu: 

/ protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

1.Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3.Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy. 

4.Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.Wolne wnioski i informacje.  



6.Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2021-2030. 

7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2021 r. 

8.Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania 

lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych.  

9.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży.  

10.Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania uczniom Stypendium 

Wójta Gminy Działdowo. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia z dniem 31 sierpnia 2021 r. Szkoły 

Podstawowej im. Przyjaciół Przyrody Polskiej w Klęczkowie o strukturze klas I-VIII 

wraz z oddziałem przedszkolnym w Szkołę Podstawową im. Przyjaciół Przyrody 

Polskiej o strukturze klas I-III wraz z oddziałem przedszkolnym.  

12.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej,  położonej w obrębie Komorniki. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej 

jako działka nr 30  oraz udział w  nieruchomości, oznaczonej jako działka  

nr  29 w miejscowości Pożary. 

14.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Działdowo udziału wynoszącego ½ w prawie własności nieruchomości zabudowanej, 

oznaczonej jako działki nr 145 i nr 146 obręb Burkat. 

15.Sprawozdanie z realizacji Gminnych Programów: Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Działdowo w 2020 roku. 

16.Sprawozdanie z działalności Biblioteki- Centrum Kultury Gminy Działdowo za rok 

2020. 

17.Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Działdowo za rok 2020. 

18.Sprawy bieżące. 

19.Zamknięcie obrad.   

        
Ad. pkt 3 

Protokół z XXXV Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania, tj. 14  głosami 

„za”/ protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu/ 

 



Ad.pkt 4 

Wójt Gminy M.Zieliński przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym,  z uwzględnieniem wydanych zarządzeń i wykonanych uchwał. 

/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu/. 

 

Ad.pkt 5 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. pkt  6 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały.  

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały, wobec czego przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXVI/273/21 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Działdowo na lata 2021-2030. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. pkt  7 

Skarbnik Gminy na wstępie omówiła autopoprawkę do projektu uchwały 

(autopoprawka stanowi załącznik nr 8 do protokołu). W załączniku nr 2 w dziale 

Rolnictwo i Łowiectwo zmniejszono plan o 18 000 zł na zadaniu Modernizacja 

oczyszczalni ścieków w miejscowości Uzdowo. Środki te przeznaczono na nowe 

zadanie o nazwie Budowa boiska wielofunkcyjnego wraz z budynkiem sanitarno-

szatniowym przy SP w Burkacie. W dziale Gospodarka Komunalna i Ochrona 

Środowiska dołożono środki na zadanie Rozbudowa wodociągu i kanalizacji  

w Komornikach (12 000 zł). Zdjęto na ten cel środki z zadania Rozbudowa 

wodociągu w Kisinach. W dziale Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska 

przesunięto środki o 500 zł między rozdziałami. Ponadto w załączniku nr 3: zmiany 

na zadaniu Modernizacja oczyszczalni ścieków w miejscowości Uzdowo.  

Po zmianach kwota środków własnych wyniesie 1 090 681,31 zł. Cała inwestycja 

będzie kosztowała 2 590 681, 32 zł. Wprowadzono zadanie Budowa boiska  



w Burkacie oraz nowe kwoty na zadaniu Rozbudowa wodociągu i kanalizacji  

w Komornikach i Rozbudowa wodociągu w Kisinach.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do autopoprawki. 

Pytań nie zgłoszono, wobec czego Przewodnicząca Rady K.Wasiak zarządziła 

głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki do projektu uchwały.  

Autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo 

na 2021 r. przyjęto jednogłośnie, tj. 14 głosami „za”. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że  projekt uchwały został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, które pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXVI/274/21 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 

2021 r. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad.pkt 8 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji. Komisje zaopiniowały 

projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały.  

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały, wobec czego przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXVI/275/21 w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, 

odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

 

 



Ad.pkt 9 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały omówiono 

szczegółowo na wspólnym posiedzeniu stałych komisji. Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały.  

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXXVI/276/21 w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Ad.pkt 10 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały został 

szczegółowo omówiony na wspólnym posiedzeniu stałych komisji. Komisje 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały .  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały.  

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14  głosami „za”, podjęła 

Uchwałę Nr XXXVI/277/21 w sprawie określenia zasad przyznawania uczniom 

Stypendium Wójta Gminy Działdowo. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Ad.pkt 11 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały omówiono na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji. Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały.  

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. 



Rada gminy w głosowaniu:  13 głosów „za” , 0 głosów „przeciw”,   1 głos 

„wstrzymujący  się” podjęła 

Uchwałę Nr XXXVI/278/21 w sprawie przekształcenia z dniem 31 sierpnia 2021 r. 

Szkoły Podstawowej im. Przyjaciół Przyrody Polskiej w Klęczkowie o strukturze 

klas I-VIII wraz z oddziałem przedszkolnym w Szkołę Podstawową im. Przyjaciół 

Przyrody Polskiej o strukturze klas I-III wraz z oddziałem przedszkolnym.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Ad. pkt 12 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały omówiono na 

wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy. Komisje stałe pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały.  

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, podjęła 

Uchwałę Nr XXXVI/279/21 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej,  położonej w obrębie Komorniki. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Ad.pkt 13 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że projekt uchwały omówiono na 

wspólnym posiedzeniu  komisji. Komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały.  

Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, podjęła 

Uchwałę Nr XXXVI/280/21 w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, 

oznaczonej jako działka nr 30  oraz udział w  nieruchomości, oznaczonej jako 

działka nr  29 w miejscowości Pożary. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  



 

Ad.pkt 14 

Radca prawny B.Gładysz poinformowała, że gmina jest spadkobiercą koniecznym 

tej nieruchomości. Nieruchomość nabyto w drodze spadkobrania w 2015 roku. 

Gmina jest współwłaścicielem nieruchomości. Uchwała ma na celu nabycie 

nieruchomości, aby można było ją ewentualnie sprzedać. Konieczne jest wyrażenie 

zgody przez radę, aby można było dokonać nabycia tej nieruchomości. 

Nieruchomość jest obciążona kredytem hipotecznym. Rozliczenie będzie polegało na 

spłacie długu na rzecz Funduszu Sekurytyzacyjnego, który nabył ten dług ciążący na 

nieruchomości od Banku PKO BP.  

Radny M. Wiszowaty zapytał jaka jest wartość kredytu. 

Radca prawny B.Gładysz poinformowała, że jest to kwota około 380 000 zł.  

Radca prawny B.Gładysz poinformowała, że jest to drugi taki spadek.  

Radna E.Stachewicz zapytała czy nie można odrzucić spadku. 

Radca B.Gładysz wyjaśniła, że ma takiej możliwości. Gmina jest ostatnia  

w kolejności. W prawie polskim nie ma instytucji spadków nieobjętych. Gmina 

nabywa z mocy prawa.  W związku z tym, że ostatnim miejscem zamieszkania 

zmarłego było miejsce na terenie gminy to stajemy się nabywcą nieruchomości,  

a właściwie długu.  

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania.  

Nikt nie zabrał głosu.  

Wójt Gminy poinformował, że więcej informacji przekaże po negocjacjach.   

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za”, podjęła 

Uchwałę Nr XXXVI/281/21 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Gminy Działdowo udziału wynoszącego ½ w prawie własności nieruchomości 

zabudowanej, oznaczonej jako działki nr 145 i nr 146 obręb Burkat. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Ad.pkt 15 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że na posiedzeniu komisji Pani 

J.Rosińska szczegółowo omówiła Sprawozdanie z realizacji Gminnych Programów: 



Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na terenie Gminy Działdowo w 2020 roku. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

Ad.pkt 16 

Dyrektor Biblioteki -Centrum Kultury Gminy Działdowo A.Kowalska zaprosiła do 

obejrzenia prezentacji z działalności Biblioteki- Centrum Kultury Gminy Działdowo za 

rok 2020. Następnie odtworzono prezentację.   

Po zakończeniu prezentacji Dyrektor BCK Aleksandra Kowalska podkreśliła, że 

mimo panującej pandemii zrobiono bardzo dużo. Prezentacja została skrócona, 

pominięto drobne działania. Pani Dyrektor wspomniała również, że BCK uczestniczy 

wspólnie z DAR w projekcie dotyczącym aktywizacji osób dorosłych. W bibliotekach  

i świetlicach prowadzone są warsztaty, zajęcia i kursy. Następnie podziękowała panu 

Wójtowi, pracownikom Urzędu Gminy, szczególnie Pani Justynie Rosińskiej, 

kierownikom, państwu radnym i sołtysom za pomoc. Pani Dyrektor skierowała 

podziękowania również do swoich pracowników. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak w imieniu własnym jak i radnych podziękowała 

pani Dyrektor za obszerne i ciekawe przedstawienie sprawozdania. 

 

Ad.pkt 17 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że przewodniczący stałych komisji 

Rady Gminy Działdowo przygotowali sprawozdania i przedstawili je na wspólnym 

posiedzeniu stałych komisji.  

Sprawozdania stanowią załącznik nr 28 do protokołu.  

 
Ad.pkt 18 

Sprawy bieżące 

Wójt Gminy pokrótce przedstawił informacje na temat realizowanych zadań: 

Trwa budowa świetlicy w Pierławce. Zostaną ogłoszone przetargi na drogi 

realizowane w 100 % ze środków KOWR (Jankowice i Kramarzewo). Zakupiono 

garaż do samochodu, który otrzymało OSP Uzdowo (osobowa skoda). Będzie służył 

przede wszystkim do dowiezienia na szczepienia, przejazd druhów na szkolenia. 

Prace związane z położeniem kostki wykonywane są we własnym zakresie.  Jutro 



rozpoczną  się prace pod kolejny garaż,  w miejscowości Ruszkowo, po to, aby 

zabrać część rzeczy z budynku. OSP Ruszkowo otrzyma samochód. Podpisano 

porozumienie ze strażą, 100 000 zł przekazuje gmina, 100 000 zł Starostwo. Jest to 

zadbany samochód (mercedes). Ponadto trwa dopracowanie przetargu na boisko 

wielofunkcyjne w Ruszkowie. Odbędzie się przetarg na działkę.  Złożono również 

wniosek na to boisko w ramach środków dla terenów popegeerowskich. Do końca 

wakacji boisko zostanie zrobione. Jeśli nie ogłoszą wyników boisko zostanie 

zrealizowane z własnych środków. Przygotowywana jest dokumentacja na 

oczyszczalnię ścieków w Uzdowie. Pozyskano 1500 000 zł, 300 000 zł ze środków 

własnych.  Oczyszczalnia wymaga remontu. Przygotowywana jest dokumentacja na 

wykonanie tego co niezbędne, aby oczyszczalnia funkcjonowała. Niebawem zostanie 

ogłoszony przetarg na drugi etap kanalizacji Filice. Złożono wniosek, dziś mają 

ukazać się wyniki. Przygotowywana jest dokumentacja na oczyszczalnię  

w Jankowicach.  Wniosek na Jankowice złożono jako wniosek popegeerowski.  

Złożono trzy wnioski. Środków jest bardzo mało. Priorytetem są Jankowice.  

Nie ma informacji na temat środków z Funduszu Dróg  Samorządowych ale po 

świętach zostanie ogłoszony przetarg na dwie drogi: Księży Dwór i Burkat.  

Krasnołąka na razie pozostaje. Jeśli nie uda się pozyskać pieniędzy na Krasnołąkę 

zostanie zrobiona w mniejszym zakresie.  Na ostatnie drogi pozyskano środki  

w wysokości 70, 75,85 %. W tej chwili jest to 60%, ponieważ nie ma pieniędzy. Jeżeli 

pozyskano by środki na trzy drogi to 800 000 zł trzeba poszukać, chyba że po 

przetargu będzie mniej. Po 15 kwietnia rozpocznie się remont dróg. W najbliższym 

czasie rozpoczną się prace równiarką na drogach szutrowych. Przy drogach 

wycinane są krzaki, zbierane są śmieci. Przez cały kwiecień będą porządkowane 

gminne drogi. Prace wykonują pracownicy z robót publicznych i staży. Jutro mija 

termin, zostanie podpisana decyzja środowiskowa na Komorniki 

 i przekazana do pana Starosty.  Zapewne zostanie podpisane pozwolenie przez 

pana Starostę na budowę zakładu w Komornikach i po świętach firma ruszy  

z budową. Po świętach zostanie doprowadzona kanalizacja i woda. Częściowo 

trzeba poszerzyć drogę. Wspólnie z panem burmistrzem rozmawiano na ten temat. 

Spółka miejska poprawi drogę. W międzyczasie ze środków funduszu sołeckiego 

wyremontowano  świetlicę w Turzy Wielkiej. Remont został tanio i bardzo dobrze 

wykonany przez lokalnego przedsiębiorcę. Pozostało do zrobienia oświetlenie i sufit. 

Zakończono remont świetlic w Kisinach i Grzybinach.  



Wójt Gminy poinformował, że chciałby z przewodniczącymi komisji stałych dokonać 

wizytacji dróg po dawnych PGR.  Podczas wizytacji w Grzybinach okazało się że nie 

ma dróg, zostały zaorane. Tak jest wszędzie. Trzeba to uporządkować, podjąć 

decyzję, zlecić geodecie i sprzedać. Pieniądze zostaną przeznaczone na coś 

konkretnego w gminie. Potrzebne są środki na kanalizację starych Grzybinek.  

W budżecie zaplanowano 300 000 zł,  kosztorys po zrobieniu dokumentacji jest na 

kwotę 650  000 zł. Nie wiadomo, czy uda się to zrobić w tym roku.  Jeżeli nie, 

zostanie zaplanowane w budżecie na przyszły rok. Krótkie odcinki kanalizacji 

zostaną zrobione min. w Kisinach, Księżym Dworze, odwodnienie w Uzdowie (rów 

chłonny powstanie na gminnej działce). 

Radna K.Banaś nawiązała do kwestii prowadzonych rozmów na temat azbestu. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że państwo sołtysi otrzymali informacje, aby spisać wszystkich 

mieszkańców u których składowany jest azbest. Poinformował również, że jeśli 

będzie taka możliwość gmina złoży wniosek o dofinansowanie.  

Radna K.Banaś poinformowała, że miała telefony od mieszkańców w tej sprawie.   

Następnie Wójt Gminy nawiązał do kwestii funduszy popegeerowskich, 

przypominając, że 250 000 000 zł przeznaczono na ten program. Jest to bardzo 

mało.  Województwo warmińsko-mazurskie złożyło wnioski na kwotę około 

400 000 000 zł. Regionalna Izba Obrachunkowa uważa, że środki z funduszu dla 

gmin popegeerowskich nie mogą być przeznaczone na modernizację mienia 

będącego własnością osób prywatnych. Pani radna pytała o odcinek drogi przy 

blokach. Jest to droga prywatna. Nie ma możliwości złożenia wniosku na takie drogi. 

Nie tylko mieszkańcy z Ruszkowa pytają i dzwonią w tej sprawie do urzędu. 

Sukcesem będzie jeśli uda się pozyskać środki chociaż na jeden wniosek.  

Radny J.Szudrewicz powrócił do problemu dotyczącego braku oświetlenia wiaduktu 

w miejscowości Turza Wielka.  

Wójt Gminy przekazał, że porozmawia na ten temat z Zarządem Dróg jak również  

z panem Starostą i udzieli odpowiedzi na kolejnej sesji.  

 

W związku ze zbliżającymi się Świętami Wielkanocnymi Przewodnicząca Rady 

K.Wasiak  złożyła wszystkim zebranym na sesji życzenia świąteczne. 

Do życzeń przyłączył się również pan Wójt. 

 

 



 

Ad.pkt 19 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak  

o godz. 11.30  zamknęła XXXVI Sesję Rady Gminy Działdowo. 

 

      Protokołowała:         Przewodniczyła: 
    Marta Nazarewicz                           Krystyna Wasiak 
       /Inspektor/                            /Przewodnicząca Rady Gminy/ 
 
Przebieg sesji w pełni odzwierciedla nagranie audiowizualne z  XXXVI Sesji Rady 

Gminy Działdowo, która odbyła się w dniu 31 marca 2021 r. 


